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Zápis z řádného zasedání Akademického senátu PdF UP konaného 

dne 7. 9. 2023 

  

Přítomno:   16 senátorů 

Omluveno:   5 senátorů 

Hosté:  doc. PhDr. Vojtech Regec, Ph.D., prof. Mgr. PaedDr. Jan Michalík, Ph.D., 

Ing. Ondřej Kolář, Ph.D., PhDr. Jana Kvintová, Ph.D., PhDr. Jitka Petrová, 

Ph.D. 

Program: 
 

1. Zahájení 

2. Schválení programu, ověření zápisu a kontrola usnesení z posledního zasedání 

3. Vnitřní předpis PdF UP k provedení SZŘ UP v Olomouci 

4. Záměr děkana  PdF UP jmenovat novou proděkanku 

5. Analýza přijímacího řízení na PdF UP 

6. Informace studentské části AS PdF UP 

7. Informace vedení fakulty 

8. Informace ze zasedání AS UP 

9. Různé  

1. Zahájení 

Zasedání bylo zahájeno předsedou AS PdF UP doc. Růžičkou v 12.35 hod. Předseda AS PdF UP 

přivítal přítomné senátory i hosty. Konstatoval, že je vysoký počet omluvených, aktuálně je přítomno 

13 senátorek a senátorů, AS PdF UP je tudíž usnášeníschopný.  

2. Schválení programu, ověření zápisu a kontrola usnesení z posledního zasedání 

Dr. Opletalová 

Přijatá usnesení z 19. 6. 2023 jsou většinou charakteru vzetí na vědomí či schválení. Jedno usnesení  

se týkalo provedení analýzy přijímacího řízení, bude na programu dnešního zasedání. K zápisu nebyly 

doručeny připomínky. Zápis lze tedy považovat za ověřený. 

  



Návrh usnesení č. 1 

Usnesení bylo přijato. Přítomno 13 senátorů, pro 13, proti 0, zdrželo se 0. 

Na zasedání AS UP se dostavila senátorka T. Bezděková. 

3. Vnitřní předpis PdF UP k provedení SZŘ UP v Olomouci 

Doc. Regec 

V předpisu byly navrženy tří dílčí změny. Jedna z nich se např. týkala doktorandů (přihlášení ke státní 

doktorské zkoušce). 

Prof. Vitásková 

Informace o výsledku jednání LK AS PdF UP. Komise doporučila schválení se zapracováním změn 

doporučených LK AS PdF UP.  

Mgr. Šlesingrová 

Dotaz k předmětům A a B – bude sem spadat zahraniční stáž u doktorandů? Bude její splnění podmínkou 

pro připuštění ke státní doktorské zkoušce? 

Doc. Regec 

Tato stáž by zřejmě měla figurovat jako předmět typu A. 

S doplněním vystupuje prof.. Vitásková: tento dotaz se týká standardu, nyní projednáváme vnitřní 

předpis k provedení SZŘ.  

Prof. Michalík 

K vnitřnímu předpisu byly doručeny 3 připomínky, ty byly na základě diskuze zapracovány. Tato 

diskuze by se měla zaměřit na tento vnitřní předpis.  

Doc. Regec 

Námět paní místopředsedkyně projedná s proděkanem Štěpáníkem.  

Návrh usnesení č. 2 

Usnesení bylo přijato. Přítomno 14 senátorů, pro 14, proti 0, zdrželo se 0. 

Na zasedání se dostavila senátorka dr. Růžičková. 

4. Záměr děkana PdF UP jmenovat novou proděkanku 

Doc. Regec 

Přednáší a komentuje svůj záměr vytvořit novou pozici proděkanky pro akreditace, praxe a další 

vzdělávání a jmenovat na tuto pozici PhDr. Jitku Petrovou, Ph.D. 

AS PdF UP schvaluje program dnešního zasedání ve znění zaslaném v pozvánce.   
 

AS PdF UP schvaluje návrh vnitřního předpisu PdF UP k provedení SZŘ UP v Olomouci ve znění  

se zapracováním změn projednaných a doporučených na zasedání LK AS PdF UP. 



PdF se momentálně musí připravit na změny, jež souvisejí s implementací pravidel pro provázející 

učitele. To bude vyžadovat zásadní změnu v systému organizace praxí. Je přesvědčen, že tento krok  

se následně osvědčí a jeho dopad oceníme v roce 2025/2026, kdy bude zahájena realizace nových forem 

praxe. Dr. Petrová je vedoucí střediska CŽV, tato oblast spadá do její gesce. 

Navíc je třeba, abychom se připravili na akreditace, které nás v příštích letech čekají. Tady  

se samozřejmě předpokládá spolupráce všech proděkanů. 

Následně představuje paní doktorku Petrovou, již ostatně všichni přítomní mohou velmi dobře znát, 

neboť na fakultě pracuje již řadu let. 

Dalším důvodem pro tento jeho krok bylo národní porovnání, jak si naše fakulta v zajištění oblasti CŽV 

stojí v porovnání s celou ČR. Všechny srovnatelné fakulty mají pro komplexní oblast vzdělávání 2  

a více proděkanů.  Srovnatelná PdF UK má proděkany 4 a de facto poloviční PdF JČU také 4 proděkany 

na oblast vzdělávání a studia Považuje proto za rozumné navýšit počet proděkanů,  

kteří se o tuto rozsáhlou problematiku budou starat. Celkový počet 6 proděkanů na naší fakultě lze také 

považovat za přijatelný.  

Doc. Růžička 

AS UP o věci nerozhoduje, na základě rozpravy bere záměr děkana na vědomí. 

Návrh usnesení č. 3 

Usnesení bylo přijato. Přítomno 15 senátorů, pro 15, proti 0, zdrželo se 0. 

5 Analýza přijímacího řízení na PdF UP 

Doc. Regec 

AS PdF UP si tuto analýzu vyžádal minimálně dvěma usneseními. Podkladový materiál byl senátorům 

zaslán předem, nyní přednáší komentář k aktuální prezentaci. 

Navrhovaná změna je významná – navrhujeme přistoupit dočasně k realizaci SCIO testů.  

Analýza rekapituluje stávající možnosti, vymezuje různé formy přijímacího řízení, obsahuje přehled 

počtu uchazečů včetně odhadovaného vývoje. Byli jsme již jediná fakulta v republice, která své testy 

stále realizovala on-line. Musíme brát v potaz, že v této oblasti existují nové trendy, uplatňuje se umělá 

inteligence apod. Provedli jsme vyhodnocení výsledků dotazníkové akce, která k tématu proběhla. 

Je třeba uvést, že i ve stávajících podmínkách u řady programů probíhaly také částečné kontaktní 

přijímací zkoušky. Toto bude pokračovat i v budoucnu. 

U navazujících programů v příštím roce proběhnou testy na fakultě v počítačové učebně. Na základě 

vyhodnocení zvážíme obdobnou možnost pro bakalářské programy. 

V prezentaci jsou vyjmenovány jak výhody, tak i nevýhody navrhovaných řešení.  

Doc. Langer 

Poděkování za analýzu, jež naplnila jeho představy. V současné situaci je to asi řešení pro příští přijímací 

řízení nejvhodnější. Bylo by dobré po uskutečněném řízení zpracovat další analýzu. Není si totiž jistý, 

zda SCIO  testy skutečně vyhodnotí předpoklady uchazečů pro studium učitelských oborů.  

AS PdF UP projednal a bere na vědomí záměr děkana fakulty jmenovat PhDr. Jitku Petrovou, Ph.D., 

proděkankou pro akreditace, praxe a další vzdělávání na aktuální funkční období. 



Mgr. Voráč 

Poděkování za kvalitně zpracovanou analýzu. Konečně všichni vidíme argumenty, které nakonec vedly 

k tomuto rozhodnutí. 

Prof. Vitásková 

Je spíše zastáncem tradičních postupů. V analýze nevidí řešení pro magisterské programy. Zejm. celkové 

pětileté obory by bylo dobré mít vyřešené.  

Doc. Regec 

Děkuje za připomínku k magisterským programům. Určitě se pro příští období nebráníme tomu 

rozhodnout o „správném“ či „správnějším“ řešení. Naše smlouva s agenturou je vypověditelná  

po jednom roku. 

Mgr. Šlesingrová 

Děkuje za zpracování i za porovnání situace na jiných VŠ. Řešení se jí líbí z hlediska zohlednění posunu 

digitálních technologií, a také z hlediska rozšíření možností termínů splnění příjímacích zkoušek  

pro uchazeče - mohou se takto dostavit k přijímací zkoušce dříve, než v minulých letech, což může 

ovlivnit jejich konečnou volbu VŠ.  

Prof. Kopecký 

Také děkuje za prezentování analýzy. Dotaz ke grafu, jenž sleduje nárůst počtu uchazečů. Přibývá nám 

studentů, my ale víme, že máme nevýhodný poměr počtu učitelů k počtu studentů (je nejvyšší ze všech 

pedagogických fakult v ČR). Uvažuje se o jakési redukci počtu přijímaných?  

Doc. Regec 

Meziročně počet studentů již poklesl, díky opatřením vedení fakulty se nám podařilo zastavit růst počtu 

studentů. Děláme vše pro to, abychom růst zastavili – v průběhu letošního přijímacího řízení např. 

přijímáme jen minimum uchazečů v rámci odvolání. Nicméně stále trvá společenský tlak na naplnění 

poptávky. V potaz ovšem musíme brát např. KENy, musíme citlivě kalibrovat mezi obory maior  

a minor, umožňovat mezifakultní studia – jde o dosti složitý proces, který bude trvat ještě několik let.  

Prof. Kopecký 

Diskuze s doc. Regecem k porozumění prezentovaného grafu  ohledně náročnosti testů 

Dr. Opletalová 

Děkuje i za dílčí informaci obsaženou v analýze k finančním aspektům, doporučuje příští analýzu 

zaměřit také na tuto stránku.  

Návrh usnesení č. 4 

Usnesení bylo přijato. Přítomno 15 senátorů, pro 15, proti 0, zdrželo se 0. 

6 Informace studentské části AS PdF UP 

Mgr. Šlesingrová 

AS PdF UP projednal a bere na vědomí materiál Analýza přijímacího řízení na PdF UP. 
 



Jde o poslední zasedání AS UP. Proto krátce rekapituluje činnost studentské kurie – překonali jsme 

covidové období a související problémy, zabývali se studenty doktorských studií, realizací praxí atd.  

Za úspěch považuje zrušení odevzdávání evidenčních zápisových listů. Kvituje vstřícný postup vedení 

v rámci řešení problémů studentů v období SZZ, odevzdávání kvalifikačních prací apod. Rozsáhlá byla 

i diskuze ohledně přijímacích zkoušek a o zřízení institutu ombudsmana. 

Vyslovuje poděkování kolegyním a kolegům, a to i emeritním, za práci a úsilí po celou dobu mandátu, 

dále poděkování studentkám a studentům, kteří jim dali důvěru a obraceli se na ně se svými problémy. 

Vyslovuje poděkování vedení fakulty a předsednictví senátu za vstřícný přístup k podnětům,  

jež studentská kurie předkládala. 

Věří, že se podaří i v budoucnu, aby studentská kurie zachovala takové nástupnictví, za něž se nebudou 

studenti stydět a na něž se budou s důvěrou obracet, že studentští senátoři budou naplňovat důvěru  

v ně vloženou a budou kvalitně pracovat ve prospěch společného úsilí o rozvoj fakulty. Nabízí novým 

senátorům pomoc při převzetí mandátu a předání nabytých zkušeností.  

T. Bezděková 

Samozřejmě je třeba poděkovat také paní místopředsedkyni – její práce při vedení studentské kurie byla 

neocenitelná. K tomuto poděkování se připojuje také předseda AS UP doc. Růžička. 

7 Informace vedení fakulty 

Doc. Regec 

Rekapituluje stručně, které záležitosti bude vedení fakulty nadále řešit. 

V oblasti studia se připravují nové normy. Vyhodnocujeme přijímací řízení. 

Aktuálně probíhají SZZ – vyslovuje poděkování všem zainteresovaným pracovníkům. 

Ad věda 

Vznikly nové normy, jsou zavěšeny na úřední desce. Probíhá nominace do Modulu 1 podle Metodiky 

17+. 

Fakulta musí najít cestu, jak podpořit větší úspěšnost projektů v zahraničí. 

Ad rekonstrukce 

Firma vybraná ve výběrovém řízení odstoupila před podpisem smlouvy. Realizace se tedy posunuje  

a v příštím roce proběhne současně etapa, jež byla plánována pro letošek. Půjde tedy o větší diskomfort. 

Nicméně dobrým důsledkem tohoto časového posunu možná bude to, že v některém z nových projektů 

získáme další finanční zdroje.  

Prof. Michalík 

IS HAP 

Naše fakulta dala komisi pro kvalitu podnět, aby byla zohledněna zátěž v CŽV. Dali jsme k dispozici 

potřebný rozbor. Vedení fakulty podporuje zavedení evidence výuky v CŽV v IS HAP, ovšem  

v modifikované verzi, aby bylo zohledněno, že jde o výuku placenou z dalších zdrojů. Na příštím 

zasedání komise pro kvalitu bude předložen návrh na možnou implementaci do IS HAP. 



Inovace webových stránek fakulty 

Průběžně probíhá, ovšem zatím nikoliv tak, aby se pro projevilo běžnému uživateli. Bylo totiž nutné 

přizpůsobit způsob práce technickým podmínkám. Vše se připravuje, budeme „do nového“ přepínat 

jednotlivá oddělení, a to v termínu od ledna. 

Institut fakultního ombudsmana 

Děkanem ustavená komise připravila model, jenž vycházel z původních informací vedení UP. Máme 

připravenu většinu podstatných náležitostí, připravujeme paragrafové znění příslušné normy,  

již představíme senátu. Aktuální představa je o dvou osobách genderově vyvážených, uvažuje  

se o působnosti, jež bude zaměřena především na vztahové problémy. 

Otázka výběru osoby na tuto pozici zůstává zatím otevřena. Na podzim bude k tématu otevřena širší 

diskuze. 

Fakultní normy 

V přípravách je velký počet norem, je třeba poděkovat členkám a členům LK AS PdF UP, kteří v letních 

měsících absolvovali dvě dlouhá jednání, poskytli řadu velmi dobrých podnětů.  

Doc. Regec 

Ad oblast vnějších vztahů 

Čeká nás den pro absolventy UP. 

Budou se zvyšovat stipendia pro doktorandy od 1. 9., nevylučujeme, že by mohlo dojít ještě k dalšímu 

zvýšení. 

Na poradě u rektora bylo navozeno téma poměru počtu učitelů vůči počtu studentů. Evropské tlaky jsou, 

abychom zajistili důstojné podmínky pro zaměstnance. To však mimo jiné souvisí s otázkou financí. 

Finančně jsme v nejhorším období za posledních několik let. 

Provozní záležitosti 

Firma, která provozovala nápojové automaty, nám vypověděla smlouvu. 

Ing. Kolář 

V upřesnění sděluje, že firma, která provozuje automaty na kávu, na fakultě zůstává. Firma,  

jež provozuje potravinové a nápojové automaty, nám prakticky s okamžitou platností oznámila ukončení 

smlouvy. Vyvolali jsme jednání, avšak firma své případné setrvání podmiňuje prominutím nájemného. 

Na toto jsme nepřistoupili, budeme jednat dále. Automaty budou v průběhu listopadu odvezeny. Situaci 

řešíme, ale asi vyčkáme na vývoj po rekonstrukci. Budeme jednat o bufetech apod.  

Na zasedání AS UP se dostavil senátor doc. Szotkowski  

8 Informace ze zasedání AS UP 

Doc. Langer 

AS UP se za dobu od našeho posledního zasedání sešel dvakrát. 



Byla zvolena náhradnice na pozici delegáta do SK RVŠ. Proběhly volby, jako ostatně i na naší fakultě 

– za nás pokračují stávající senátoři, z jiných fakult také (pokračuje cca 2/3 původních senátorů). 

AS UP vyslechl průběžnou zprávu o vypořádání mezi PřF a CATRIN. 

Na včerejším zasedání byl schválen rozpočet UP. Finálně musí ještě projít Správní radou UP. Senát 

vyslechl zprávu o čerpání rozpočtu za 1. pololetí. 

Nebyl schválen návrh novely č. 4 VMP (valorizace tarifních mezd akademických pracovníků). Rektor 

návrh předloží znovu s dílčími úpravami, bude to ve velmi krátkém termínu, aby pokud možno mohlo 

být dodrženo plánované datum účinnosti, tj. leden 2024. 

Byla schválena novela JŘ VR UP. 

Řešila se problematika rušení studentských emailových adres po ukončení studia. 

Dalším tématem byly plány na zřízení pozice ombudsosoby. 

Doc. Langer posléze rekapituloval činnost senátu za celý mandát, zhodnotil práci našich zástupců  

v AS UP. 

Ustavující zasedání nového AS UP se koná 20. 9. 2023. Mandát stávajícího senátu končí příští týden. 

9 Různé  

Prof. Vitásková 

Sděluje informace z LK AS PdF UP. 

Projednávají se dvě normy, jež ovšem nepodléhají schvalování senátu. Standard DSP již platí, bude 

průběžně upravován, doplňován. Rozjednaná je norma o kvalifikačních pracích – na prvním jednání 

odročeno, následně projednáno minulý týden – zatím nebylo přijato usnesení. Bude potřeba řadu aspektů 

ještě ujasnit.  

Doc. Růžička 

Je potěšen, že i u normy, již senát neschvaluje, probíhá diskuze, do níž se můžeme zapojit. Poděkování 

za odvedenou práci. 

Prof. Michalík 

Vysoce si cení toho, jak dnes na fakultě probíhá proces přípravy legislativních norem. Za celou dobu, 

co na fakultě působí, se ho nikdy nikdo nezeptal, jak má vypadat vnitřní norma. Je velmi dobře, že děkan 

a vedení zvolili cestu, že u norem, jež se týkají členů akademické obce, berou v potaz možnost 

připomínek. Přestože se sejdou připomínky různé kvality, dopad na výslednou podobu normy je 

rozhodně pozitivní. 

Prosí ty, kdož své připomínky již podali, aby si byli vědomi, že jde o složitý proces. Ne vše lze vždy 

akceptovat, ale se všemi podněty se pracuje, jsou diskutovány, zůstávají v evidenci. 

Po dohodě s předsedkyní komise a s proděkankou Dofkovou aktuálně plánují, že uzavřou jednání  

o normě o kvalifikačních pracích na dalším specifickém jednání. Norma vstoupí v platnost poté,  

kdy si budou jisti kvalitou. 

  



Dr. Maštalíř 

Na žádost kolegy dr. Vávry se táže, zda existuje na PdF univerzální dokument, jenž se váže  

na informovaný souhlas se zapojením do výzkumu? Až už směrem ke studentům, ale i pro akademické 

pracovníky.  

Prof. Michalík 

Toto je právě ukázka různého přístupu k podávání připomínek.  Obecná představa o takovém dokumentu 

je v návrhu normy o kvalifikačních pracích uvedena. Vzor informovaného souhlasu zde bude,  

ale již předem jisté, že ne všechny to uspokojí. 

Pozor: v platnosti je také norma o etické komisi pro výzkum – tam jsou stanovena pravidla projednávání 

grantových záměrů, které obsahují výzkumný prvek. V normě jsou také obsaženy vazby  

k informovanému souhlasu. 

Dr. Pugnerová 

Dotazy k parkovišti u PřF: Dalo by se něco udělat s vjezdem? Jsou zde dva vysoké obrubníky,  

které znesnadňují příjezd. Zvažuje se instalace kamer na tomto parkovišti? 

Se stejnou prosbou se připojuje prof. Vitásková. 

Doc. Regec 

Uděláme šetření na místě – úpravám se nebráníme, musíme identifikovat případnou náročnost,  

a to jak u úpravy obrubníků, tak i pokud jde o kamery. 

Ing. Kolář 

Na tomto parkovišti jsou problémy se čtecím zařízením identifikačních karet, věc prodiskutujeme  

s PřF UP. 

Doc Regec 

Závěrem zasedání vyslovuje poděkování členům i funkcionářům AS PdF UP i našim zástupcům  

v AS UP a v komisích AS UP. Specificky děkuje studentské kurii AS PdF UP za konstruktivní dialog  

a za toleranci, za vzájemný respekt. 

Při rozloučení s těmi, jimž končí mandát, vyjadřuje víru v dobrou další spolupráci. 

Vyslovuje také poděkování všem pomáhajícím profesím. 

K tomuto poděkování se připojuje i předseda AS UP doc. Růžička. 

   

Zasedání AS PdF UP bylo ukončeno v 15.10 hod.   
  
  

V Olomouci 11. 9. 2023 
  

Zapsala: Mgr. Emilie Petříková 
  

Zápis schválil: doc. Mgr. Michal Růžička, Ph.D., v. r. 



Přijatá usnesení ze zasedání AS PdF UP dne 7. 9. 2023 

  

1) AS PdF UP schvaluje program dnešního zasedání ve znění zaslaném v pozvánce.  
2) AS PdF UP schvaluje návrh vnitřního předpisu PdF UP k provedení SZŘ UP v Olomouci  

ve znění se zapracováním změn projednaných a doporučených na zasedání LK AS PdF UP. 
3) AS PdF UP projednal a bere na vědomí záměr děkana fakulty jmenovat PhDr. Jitku Petrovou, 

Ph.D., proděkankou pro akreditace, praxe a další vzdělávání na aktuální funkční období. 

4) AS PdF UP projednal a bere na vědomí materiál Analýza přijímacího řízení na PdF UP. 

 
 


